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رئیس کمیته ایمنی شورای اسلامی شهر تهران: جلسات هفتگی ایمن سازی  در مناطق برگزار می شود
قطع انشعاب ساختمان های ناایمن

ریزش ساختمان متروپل آبادان 

گزارش 2
هشــداری برای بنا های ناایمن 
مرکز شهر ها بود که تا با تعمیر و 
نوســازی بخش های مختلف بنــا، احتمال بروز 
حادثــه را کاهــش دهند امــا تعداد زیــاد این 
ساختمان ها در شهر هایی مانند تهران و مشکلات 
مالکان و بهره برداران باعث شده که دستاورد های 
چندانی در این زمینه مشاهده نشود. ایمن سازی  
در بعضی بنا های تجاری به نتیجه نسبی رسیده 
است ولی تعداد ساختمان های باقیمانده همچنان 
زیاد و اسامی آنها نامشخص است. شهردار تهران 
مدتی قبل اعلام کرد که فهرست ساختمان های 
ناایمن وجود ندارد و اسامی آنها هم اعلام نخواهد 
شد بلکه شهرداری کار شناسایی و نظارت را انجام 

می دهد.
به گزارش همشهری، رئیس کمیته ایمنی شورای 
اسلامی شــهر تهران در این باره گفت: درصورت 
عدم اقدام صاحبــان ســاختمان های ناایمن به 
ایمن ســازی، انشــعاب این ســاختمان ها قطع 

می شود.
مهدی بابایی با اشاره به برگزاری جلسات هفتگی 
ایمن ســازی  در مناطق 22گانه، گفت: براساس 
گزارش های ســازمان آتش نشــانی و خدمات 
ایمنی شــهرداری تهــران از آخریــن وضعیت 
ســاختمان های ناایمن و همچنین ارائه گزارش 
پیشرفت ایمن ســازی ؛ پویایی بیشــتری را در 
رســیدگی به وضعیت ســاختمان های ناایمن 

شاهد هستیم.
رئیس کمیته ایمنی شورای اسلامی شهر تهران 
با بیان اینکــه پیش از این موضوع ایمن ســازی  
در اولویت مناطق 22گانه نبوده است، یادآوری 
کرد: برخی مدیــران اذعان می کننــد که برای 
نخســتین بار در جایگاه پاسخگویی درخصوص 
ســاختمان های ناایمن قــرار گرفته اند و همین 
حضور و پاسخگویی باعث شده سرعت کار افزایش 
یابد. نکته حائز اهمیت این اســت که در برنامه 
4ســاله چهارم توسعه شــهرداری تهران، برای 
ایمن ســازی  ســاختمان های ناایمن عدد و رقم 

معین کردیم؛ به طوری که براســاس آمار احصا 
شــده باید تعداد مشــخصی از این ساختمان ها 
ایمن سازی  شــوند. به عبارتی میزان پیشرفت را 
درصد قرار نداده ایم که پاســخگویی غیرشفاف 

باشد. امیدواریم پیرو این سیاست گذاری، اقدامات 
به طور جدی پیگیری شــود و شــاهد تحول در 
ایمن سازی  باشــیم. نکته مهم این است که باید 
آموزش مدیران در نحوه مواجهه با ساختمان های 

ناایمن در اولویت باشد و ســازمان آتش نشانی و 
سازمان پیشگیری و مدیریت بحران این آموزش 

را در اولویت قرار دهند.
بابایی بــا تأکید بــر اینکه اخطار دادســتانی به 
ســاختمان های ناایمن در ایمن سازی  مؤثر بوده 
اســت، بیان کرد: روال به این شــکل اســت که 
ابتدا خودمان به مالکان این ساختمان ها اخطار 
می دهیم و ســپس از طریق قــوه قضاییه ابلاغ 
می شود. درخصوص ساختمان هایی که مالکان 
آنها برای ایمن سازی  اقدام نکرده اند، درخواست 

کرده ایم که قطع انشعاب صورت بگیرد.
عضو شورای اسلامی شــهر تهران با اعلام اینکه 
تا کنون موارد متعددی مشــمول قطع انشعاب 
شدند، خاطرنشان کرد: نمونه مشهود این اقدام، 
ســاختمانی در منطقه11 بوده کــه اخیراً قطع 

انشعاب آن انجام شده است.

۱۲۹ ساختمان خیلی پرخطر
از ابتدای دوره مدیریت شــهری ششم، موضوع 
وجود 12۹ســاختمان خیلی پر خطر و بحرانی 
مطرح می شــد اما به گفته بابایی با پیگیری هایی 
که در کمیته ایمنی و مدیریت بحران و همراهی 

مناطق انجام شد، این تعداد کاهش یافته است.
وی با تأکید بر اینکه باید ایمنی اولویت اول مناطق 
باشــد، گفت: از سازمان آتش نشــانی و سازمان 
مدیریت بحران انتظار داریم که موضوع ایمنی را 
به طور ناحیه محور ارزیابی کرده و هر 3ماه یک بار 
نتیجه ارزیابی ها را به معاونان شهردار و شهردار 

تهران ارائه کنند.
بابایی با اشــاره به اینکه موضــوع تعیین تکلیف 
ساختمان های ناایمن در برنامه چهارساله دیده 
شده و تعداد ساختمان هایی که باید ایمن سازی  
شوند، مشخص است؛ اخطار، اطلاع رسانی، قطع 
انشعاب آب، قطع انشعاب برق با حکم دادستانی، و 
سپس اقدام به پلمب را مراحل قانونی ایمنی سازی  
عنوان و خاطرنشــان کرد: آگاهی از این مراحل 
می تواند مسیر ایمن سازی  ساختمان های ناایمن 

را هموار کند.

سازمان زیباسازی شهر تهران متولی مرمت خانه شیخ فضل الله نوری 
و تبدیل آن به خانه مشروطه شده است. این ملک در خیابان بهشت، 
جنب مسجد شیخ فضل الله و در بن بســت جوان قرار دارد و سال ها 
پیش ملک برای احداث حسینیه توسط خیریه و هیأت صنف کفاشان 
خریداری شد؛ اما بنا به دلایلی بلااستفاده رها شد؛ به گونه ای که تبدیل 
به پاتوق افراد آسیب دیده شده بود. بخش هایی از بنای تاریخی ملک 
تخریب شده و مدیریت شــهری در این دوره برای صیانت از میراث  

فرهنگی تهران تلاش کرد تا برای تملک آن توافقاتی با صنف کفاشان 
انجام دهد؛ اوایل امسال این موضوع در دستورکار شهرداری تهران قرار 
گرفت و شرکت توسعه فضاهای فرهنگی شهر تهران متولی آن شد تا 
فرایند تملک و مرمت و بازسازی را انجام دهد؛ اما مذاکره برای انجام 
توافقات طولانی شد و در نهایت اوایل دی ماه رضا صیادی، مدیرعامل 
سازمان زیباسازی شــهر تهران از توافقات انجام شده با نمایندگان 
اصناف کفاشان خبر داد و گفت که این ملک در اختیار سازمان قرار 
گرفته است و به زودی مرمت آن شروع می شود. محمدرضا نوریان، 
مدیر روابط عمومی ســازمان زیباســازی در گفت وگو با همشهری 
عنوان کرد: »مراحل حقوقی واگذاری این ملک به سازمان در حال 
طی شدن است که پس از انجام این کار، مرحله مطالعات اولیه مرمت 

شروع می شود که حدود 6ماه به طول می انجامد. چراکه بنا تاریخی 
است و باید با رعایت استانداردهای میراثی مرمت شود تا هویت آن 
حفظ گردد.« به گفته او خانه شیخ فضل الله قرار است به موزه مشروطه 

تبدیل شود و کاربری های فرهنگی برای آن پیش بینی شده است. 
شــیخ فضل الله نوری از رهبران قیــام تنباکو در تهــران بود و در 
آغاز جنبــش مشــروطه از مخالفان بــود؛ اما پــس از مدتی به 
مشروطه خواهان پیوست و در مهاجرت به قم با آنها همراهی کرد. 
ولي پس از مدتی به مخالفت با مشــروطه غیرمشروعه برخاست و 
پس از فتح تهران به دست مشروطه خواهان و به حکم دادگاهی به 
ریاست قاضی شیخ ابراهیم زنجانی، در میدان توپخانه به دار آویخته 

شد و به شهادت رسید.

زینب زینال زاده گزارش
روزنامه نگار

اتوبوس سوار های وفادار
راننده اتوبوس بی آرتــی در ها را می بنــدد و حرکت می کند. 
مســافران کمی جابه جا می شوند و حســاب می کنند که چه 
زمانی به مقصد می رسند، اما در ایســتگاه بعد، اتوبوس بدون 
اینکه سروصدایی کند، به آرامی خاموش می شود و دیگر روشن 
نمی شــود. راننده با تلفن همراهش خبر می دهد که اتوبوس 
خراب شده اســت. خودروی تعمیرات، یک کامیون کوچک 
سفیدرنگ است که تغییراتی در آن داده شده و در قسمت عقب 
جرثقیل و تعدادی تایر برای تعویض چرخ های پنچر دارد. تایر ها 
آنقدر ساییده هستند که تقریبا هیچ چیزی از آج روی آنها باقی 
نمانده است. در این مدت مسافران پیاده می شوند و کنار خیابان 
در انتظار اتوبوس بعدی می مانند. توقف اتوبوس بعدی، مسیر 
حرکت خودرو های ســواری را برای چند دقیقه می بندد، ولی 
بالاخره همه خودشان را بالا می کشند. حالا مسافران 2دستگاه 
در یک دستگاه جا گرفته اند، ولی کسی سراغ تاکسی و... نرفته 
است. خطوط بی آرتی با وجود تمام مشکلاتش یکی از وسایل 

اصلی رفت وآمد در پایتخت است.
کارشناسان شــهری دائما از ضرورت تشویق شــهروندان به 
استفاده از خطوط اتوبوسرانی می گویند. البته باید تلاش کرد که 
مسافران خودرو های شخصی به حمل ونقل عمومی روی بیاورند، 
اما در کنار این گروه، بخش زیادی از مسافران روزمره این وسیله، 
کسانی هستند که هیچ راه دیگری به جز سوار شدن به اتوبوس 
ندارند. اگر اتوبوس ها هر 2دقیقه یک بار برسند، مسافران هستند 
و اگر هر 20دقیقه یک بار برسند باز هم مسافران خواهند ماند؛ با 
این تفاوت که به ناچار مدتی زودتر از خانه بیرون می آیند و دیرتر 
به خانه برمی گردند. درآمد بســیاری از آنها به اندازه ای نیست 
که از تاکسی اســتفاده کنند و مسیرشان هم جایی نیست که 
بشود سوار مترو شد. خیلی ها هم استفاده از حمل ونقل عمومی 
ازجمله اتوبوس را به وسیله شخصی ترجیح می دهند. فشردگی 
جمعیتی که به زور کنار هم ایستاده اند، فرسودگی صندلی ها و 
میله هایی که ممکن است از جا دربروند و تأخیر حرکت و تعداد 
کم اتوبوس های دوکابین، این گروه از مسافران را آزار می دهد. 
در مقابل، خط ویژه بدون ترافیک و بلیت ارزان باعث می شود 

که همچنان سبک زندگی خود را ادامه دهند. 
آمار هایی که نیاز تهران به اتوبوس را نشان می دهد، متغیر است 
و نمی شود عدد قطعی را اعلام کرد. می دانیم پایتخت حداقل به 
7هزار و برای رسیدن به نقطه مطلوب به 10-11هزار دستگاه 
اتوبوس نیاز دارد، ولی اکنون کمی بیشتر از 2هزار اتوبوس در 
آن رفت وآمد می کنند. میزان کمک دولت و دیگر ارگان ها به 
شهرداری برای خرید اتوبوس به اندازه ای است که گاهی 100 
یا 200 اتوبوس جدید وارد شبکه می شوند. همزمان تعدادی از 
اتوبوس های فعال به دلیل 10سال کار مداوم از کار می افتند. با 
این وصف سال ها طول می کشد که مشکل کمبود اتوبوس در 
شهر حل شود و در این مدت، مسافران وفادار باز هم در ایستگاه 
می ایســتند و دائم به دوردســت نگاه می کنند تا رنگ قرمز 

بی آر تی ها را ببینند که نزدیک می شوند.
اتوبوس ها، این وســایل محبوب حمل ونقــل همگانی، زمانی 
سریع تر به ایستگاه ها خواهند رسید که در کنار حمایت های 
دولتی، ظرفیت های تولید داخل بیش از پیش مورد توجه قرار 
گیرد. همین حالا، جدا از تولیدکنندگان خودرو، کارخانه هایی 
با حضور مهندسان و کارگران ایرانی مثل شرکت واگن سازی 
مترو، قادر هستند اتوبوس هایی را تولید و وارد خطوط کنند که 
به قول شهردار تهران،  شأن شهروندان از این بابت مورد احترام 
قرار گیرد. اگرچه که 3دولت پیشــین و مدیریت پنجم شهر 
تهران به این موضوع هیچ گاه به عنوان یک مسئله بااهمیت نگاه 
نکردند و اکنون کاستی های به ارث رسیده، مردم را به سختی 
انداخته اســت، اما می توان امیدوار بود که در مدیریت ششم 
شهر، اقدامات خوبی رقم بخورد. آن هنگام اتوبوس ها به موقع به 

ایستگاه ها خواهند رسید.

 تاب آوری مقابل سیلاب
نزدیک، اما دشوار

افزایش ایمنی و تاب آوری تهران مقابل خطر سیلاب، نیازمند 
700کیلومتر شــبکه اصلی مدیریت آب های سطحی است. 
همین حــالا 534کیلومتر شــبکه اصلی و بیــش از 10هزار 
کیلومتر شــبکه فرعی به عنــوان ســاختار مدیریت آب های 
سطحی در فهرست دارایی های زیرساختی این کلانشهر قرار 
دارد؛ ســرمایه ای که حاصل پروژه های به ثمر نشســته طی 
نیم قرن اخیر بــوده و امروزه ارزش آن فقط در بخش شــبکه 
اصلی به بیش از 20هزار میلیارد تومان می رســد. بدون شک 
بهای آنچه طی سال ها در قالب تونل، کانال، لوله گذاری و سایر 
زیرساخت های مدیریت رواناب احداث شده است، به هیچ وجه 
با ارزش عملکردی این شبکه در زمان بارش نزولات جوی قابل 
مقایسه نیست، اما اشاره به این رقم 20هزار میلیاردی یادآور 
ضرورت و البته وظیفه خطیری است که مدیریت شهری در قبال 

نگهداشت این زیرساخت های اساسی برعهده دارد.
حالا 5دهه از زمانی که تهران از رویکردهای سنتی مواجهه با 
سیلاب فاصله و رویه ای علمی پیش گرفته، می گذرد. آنچه عیان 
است فرسودگی بخش قابل ملاحظه ای از کانال ها و تونل های 
زیرزمینی است که به عنوان نخستین زیرساخت های جمع آوری 
و هدایت آب های سطحی احداث شدند. حالا در راه دراز  گذار 
به افزایش تاب آوری در زمان ســیلاب، علاوه بر نیاز به توسعه 
شبکه مدیریت آب های سطحی به ویژه در مناطق جدید شهری 
که در غرب رودخانه کن شکل گرفته اند، ناگزیر باید اعتباراتی 
نیز برای نوسازی، مرمت و نگهداشــت سازه ای شبکه موجود 
درنظر گرفت. تاسیسات شــهری نیز که گاه در مسیر توسعه 
بسیاری از پروژه های عمرانی نقش معارض را بازی می کنند، 
در نقاط قابل توجهی از این شبکه که تعدادش براساس پایش ها 
و برداشــت های انجام شــده به بیش از 1200مورد می رسد، 
نیز جاخوش کرده اند که تهدید کننده امنیت و سرویس دهی 
مطلوب تاسیســات مذکور خواهد بود.  حالا تمام این گزاره ها 
نمودار این واقعیت است که فاصله تهران تا تاب آوری مطلوب در 
برابر سیلاب فقط به اندازه تکمیل بخش باقیمانده شبکه نبوده 
و ضروری است برای رفع تمام این دغدغه ها که عملکرد مطلوب 

شبکه را تهدید می کنند هم چاره ای اندیشید.
 *مدیرعامل سازمان مشاور فنی و مهندسی شهر تهران

پردیستئاتر،قطبفرهنگیمیشود
علیرضــا نادعلــی، ســخنگوی شــورای 
اســامی شــهر تهــران: مدیریــت جدیــد 
مجموعــه فرهنگــی پردیس تئاتــر تهران 
در خاوران فعالیت خود را به صورت جدی 
و تخصصــی در ایــن مجموعه آغــاز کرده 
است. انتظار می رود که با حمایت شورای 
اسامی شهر و شهرداری تهران، پردیس 
تئاتر تهران به یکی از قطب های فرهنگی 
پایتخت تبدیل شود. همچنین بسیاری از 
امکانات این مجموعه باید نوسازی شود. 
بســیاری از خانواده هــای تهرانــی در این 
مجموعه فرهنگی حضور پیدا کردند که 
نشــان دهنده اهمیت ویژه فعالیت های 

فرهنگی در سطح شهر تهران است.

لطــف الله فروزنــده، معــاون مالــی و 
اقتصاد شهری شهرداری تهران گفت: 
هم اکنــون حــدود ۶۵درصــد از درآمد 
شــهرداری برای تامین حقوق پرســنل 
سازمان ها و شرکت ها اختصاص دارد 
و این در حالی است که شاهد تعادل 
هزینه ها و درآمد سازمان ها نیستیم. 
ســازمان های مــا بایــد در کنــار ارائــه 
خدمات با کیفیت، ماهیت سودآوری 
خــود را نیــز مــورد توجــه قــرار دهنــد و 
برای شــهرداری منابع درآمــدی پایدار 

ایجاد کنند. 
اگــر زیرســاخت ها درســت شــوند 
و مشــاغلی کــه قابلیــت اســتفاده از 
دورکاری را دارند، احصا شوند، عاوه 
بــر ارائــه خدمــات بــا کیفیــت، شــاهد 
کاهــش هزینه هــای زیــادی خواهیــم 

بود.

۶۵
درصد

مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی 
تهران و حومه از کاهش فاصله حرکت 
قطارهــا در خــط ۳متــرو خبــر داد. 
مســعود درســتی گفت: پیش از این، 
فاصله حرکت قطارها در خط ۳متروی 
تهران هر ۶ دقیقه یک قطار بود که از 
ابتــدای دی مــاه ۱۴۰۱ بــا اضافه شــدن 
یــک رام قطــار بــه ایــن خــط، فاصلــه 
حرکــت قطارهــا در ســاعات پیــک بــه 
۵دقیقــه کاهش یافتــه اســت. ایــن 
کاهش فاصله حرکت قطار با افزایش 
۳۰حرکت مســافری در ســاعات پیک 

در این خط انجام شده است.

۵
دقیقه

ایران روی کمربند غبارآلود
یک اســتاد دانشــگاه گفت: بخش عمــده ای از 
ذرات آلاینده بومی اســت و بخــش دیگر به علت 
سیاست های غلطی است که به خشک شدن کشور 
منجر شده است. ناسا نقشــه ای منتشر کرده که 
نشان دهنده یک کمربند غبارآلود روی کره زمین 
است که از چین تا شمال آفریقا امتداد پیدا کرده 
و از نظر آلاینده 2.5میکرون در شرایط نامطلوبی 
قرار دارد. ایران هم روی این کمربند واقع شــده 

است.
یوسف حجت افزود: یکی از مهم ترین عوامل تولید 
و انتشــار ذرات معلق کمتر از 2.5میکرون، عوامل 
طبیعی هستند. این روزها حتی در مناطقی که هیچ 
فعالیت انسانی انجام نمی شود، مثل اتوبان کاشان، 
هوا از نظر ذرات معلق بسیار آلوده است و میدان دید 

با تهران فرق زیادی ندارد.
سرپرســت اســبق معاونت حمل ونقل و ترافیک 
شــهرداری تهران درباره نقش خودروهای بنزینی 
در آلودگــی هوا گفــت: برخلاف تصــور بعضی از 
کارشناسان که فکر می کنند آلودگی هوا ریشه در 
معاینه فنی، اســتاندارد خودرو و بنزین دارد، علت 
اصلی آلودگی هوا، تردد بیــش از حد خودروهای 

سواری است.
حجت در پاسخ به این پرســش که گوگرد موجود 
در هوای تهران ناشی از مازوت سوزی است یا خیر، 
گفت: در هیچ یــک از نیروگاه های تهــران مازوت 
سوزانده نمی شود. گوگرد عمدتا در شرایط پاک قرار 

دارد و آلودگی قابل توجهی ندارد.

نقل قول خبر

عدد خبر

 خبر

محمد سرابی؛ روزنامه نگاریادداشت

110سال از مشروطه می گذرد و بنای این 
خانه مربوط به دوره قاجار است. بخشی از 
ســقف خانه کاملا فروریخته و قاب چوبی 
پنجره ها از جــا کنده شــده اند. این خانه 
تاریخی گرچه بافت فرســوده محســوب 
می شود اما شهرداری تهران قصد دارد آن 

را مرمت و بازسازی کند.

قدمت ۱۱۰ساله

خانه سال ها رها شــده بود و معتادان در 
آن اتراق می کردند تا اینکه در خانه برای 
جلوگیری از ورود کارتن خواب ها مسدود 
شد. ســال۹3 به دســتور رئیس شورای 
چهارم شهر تهران)احمد مسجدجامعی( 
برای بررســی وضعیت خانه، درهای آن 

باز شد.

سال۹3 در خانه  باز شد

پس اعدام شــیخ در میدان توپخانه، جســد 
تحویل خانواده شد و آنها شبانه مراسم غسل و 
کفن را انجام دادند و پیکر را در یکی از اتاق های 
خانه دفن و درهای اتاق را تیغه کردند. پس از 
18ماه، نبش قبر انجام شــد و جنازه از تهران 
به قم منتقل و در صحن اتابکی حرم حضرت 

معصومه)س( به خاک سپرده شد.

دفن در خانه به  مدت ۱8ماه

این خانه ســال78 توســط صنف کفاشان از 
خانواده هادوی خریداری شد تا در آن حسینیه 
ساخته شــود و مجوز این کار سال۹2 صادر 
شــد؛ اما این صنف به دلیل مشــکلات مالی 
نتوانست عملیات ساخت را اجرایی کند و در 
گذر زمان این خانــه دچار تخریب های جدی 

شد به گونه ای که امروز ویرانه ای بیش نیست.

کفاشان بی پول شدند
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اشتغالدرصدردرخواستهای
مردمی

ســید ســعید صــدرزاده، دســتیار ویــژه 
شــهردار تهــران در حــوزه ارتباطــات و 
مطالبــات مردمــی: بالــغ بــر نیمــی از 
درخواســت های مردمــی یــا در حیطــه 
وظایــف شــهرداری نیســت یــا خــاف 
قانون است. اشتغال در صدر مطالبات 
غیرمرتبطی است که مردم با مراجعه به 
شهرداری مطرح می کنند. از ابتدای سال 
۱۴۰۱ تا امروز نزدیک به ۱۱هزار مکاتبه را 
پاســخ داده ایــم. شــهرداری ۳۰هــزار نفر 
پرســنل پیمانکاری دارد که اگر تمام این 
کارکنان به دنبال تبدیل وضعیت باشند، 
قطعاً براســاس ظرفیت قانونی، شــدنی 

نیست.

فهرستی وجود ندارد
در دوره مدیریت قبلی شهرداری تهران بار ها موضوع فهرست ساختمان های خطرناک 
پایتخت مطرح شده بود اما این فهرست هیچ گاه اعلام نشد. مدتی پیش علیرضا زاکانی، 
شهردار تهران در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه فهرست ساختمان های ناایمن چه 
زمانی در اختیار دادگســتری قرار خواهد گرفت، گفت که »مدتی است که اقدامات 
لازم در حوزه ایمن سازی  ساختمان های سطح پایتخت در ۲۲منطقه شهر تهران آغاز 
شده است اما اصل کار شهرداری در حوزه ساختمان های ناایمن شناسایی است؛ چرا که 
لیست ساختمان های ناایمن هیچ وقت وجود خارجی نداشته است. لیست اعلام کردن 
کار اشتباهی است و اگر لیست بدهیم از فردا کسی در شهر نمی ماند.« او همچنین 
تأکید کرد: »هر آنچه در سال های گذشته وجود داشته، ناظر بر بررسی ساختمان ها 
از حوزه و منظر آتش نشانی بوده است؛ اما اکنون علاوه بر حوزه آتش نشانی در حوزه 
شهرسازی، ایمنی و ساختمانی نیز ســاختمان ها مورد بررسی قرار خواهند گرفت. 
پس از صدور شناسنامه برای ساختمان ها مشــخص می شود که کدام ساختمان ها 
ناایمن و کدام ساختمان ها ایمن هستند و به دنبال آن نیز اقدام به بازسازی، نوسازی و 
تخریب ساختمان ها می کنیم.« شهردار تهران همچنین گفت: »۲۹گروه از ۹دستگاه 
دست به دست هم داده اند تا ســاختمان های بالای ۶ طبقه دارای شناسنامه شوند و 
از ساختمان های بلند کار را شروع می کنیم و به ساختمان های کم طبقه تر خواهیم 
رسید. مهم این است که این ساختمان ها ایمن شوند و در گذشته به همه  چیز به صورت 
تک بعدی نگاه می شد. مشکل این ساختمان های ناایمن از لحاظ آتش نشانی است، اما 

همه  چیز ایمنی آتش نشانی نیست.«

مکث


